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فرجيدانامشاوررئيسجمهورشد
محمدعلي نجفي سرپرست وزارت علوم شد

در دي�روز رئيسجمه�ور
حكميب�اقدردان�ياززحمات
دكت�ررضافرجيدان�ادردوره
مسئوليتشبهعنوانوزيرعلوم،
تحقيقاتوفناوري،دكترمحمد
علينجفيرابهعنوانسرپرست

اينوزارتخانهتعيينكرد.
به گ��زارش پايگاه اطلاع رس��اني 
دفتر رياس��ت جمهوري، در حكم 

حجت الاسلام والمسلمين دكتر حس��ن روحاني به دكتر محمدعلي 
نجفي آمده است: با تشكر فراوان از زحمات جناب آقاي دكتر فرجي دانا 
در دوران مسئوليت ش��ان به عنوان وزير علوم، تحقيق��ات و فناوري، 
براساس اصل ۱۳۵ قانون اساسي و نظر به مراتب تعهد و سوابق علمي 
و مديريتي جنابعالي به موجب اين حكم، شما را به سرپرستي وزارت 

علوم، تحقيقات و فناوري برمي گزينم. 
دكتر روحاني اظهار اميدواري كرده است: با توفيقات الهي و تلاش همه 
همكاران آن وزارت، اعضاي هيئت هاي علمي و دانشجويان دانشگاه ها 
و مراكز تحقيقاتي سراسر كشور، در خدمت به ملت شريف ايران و نظام 
جمهوري اسلامي با رعايت اصول قانون مداري، اعتدال گرايي و منشور 

اخلاقي دولت تدبير و اميد موفق باشيد. 
رئيس جمهور همچنين در حكمي با قدرداني از زحمات و تلاش هاي 
بي دريغ دكتر رض��ا فرجي دانا در طول دوره مس��ئوليت وزارت علوم، 
تحقيقات و فناوري، وي را به سمت مشاور رئيس جمهور در امور علمي 
و آموزشي منصوب كرد. در حكم دكتر روحاني به دكتر رضا فرجي دانا 
آمده است: توفيق همكاري با دانشمندي پرتلاش چون جنابعالي براي 
دولت تدبير و اميد فرصت ارزشمندي بود كه بسيار علاقه مند بودم اين 

همكاري همچنان ادامه مي يافت. 
اينك، ضمن آرزوي توفيق براي ادامه خدمت به نظام مقدس جمهوري 
اسلامي، مراتب تقدير و تشكر خود را از زحمات و تلاش هاي بي دريغ 
و ارزنده جنابعالي در طول دوره مسئوليت در وزارت علوم، تحقيقات و 
فناوري ابراز مي دارم. اميدوارم همچون گذشته با اتكاي به ايمان، دانش 
و تجربيات ارزشمندتان همواره منشأ خدمات مؤثري براي كشور باشيد 
و با عنايات الهي در جهت تحقق آرمان هاي انقلاب اس��لامي و اهداف 

نظام مقدس جمهوري اسلامي ايران موفق باشيد. 

حدادعادل:
كماكان نسبت به فتنه گران حساس خواهيم بود

مجلسدرتعاملبادولتاس�ت
امانمايندگاننسبتبهارزشها
ومس�ئلهفتنهگ�رانحس�اس

هستند.
غلامعل��ي حدادع��ادل رئي��س 
فراكس��يون اصولگرايان مجلس 
ش��وراي اس��لامي پس از جلسه 
استيضاح فرجي دانا در گفت وگو با 
فارس اظهارداشت: جلسه امروز در 

كمال آرامش، وحدت و همدلي برگزار شد و نمايندگان مردم با رفتاري 
اخلاقي به طرح مسائل خود پرداخته و البته دوستان دولت نيز در كمال 
آرامش در جلس��ه حاضر بودند. وي با بيان اينكه بالاخره فرصتي داده 
شد و پس از بارها جلسه و بررس��ي وضعيت وزارت علوم و قانع نشدن 
استيضاح كنندگان كار به اين جلسه رس��يد، گفت: من در اينجا بايد 
از تمام همكارانم در مجلس به واس��طه اخلاق مداري شان تشكر كنم 
و بگويم جلسه استيضاح تمام ش��د و ما با دولت در تعامل و همكاري 
صميمانه كار را ادامه خواهيم داد و البته كماكان نسبت به ارزش ها و 

مسئله فتنه گران حساس خواهيم بود. 

باخت اخلاقي يك هفته دروغ
مثل همه وقت هايي كه زمستان تمام مي ش��ود و روسياهي اش به ذغال 
مي ماند، قصه استيضاح وزير علوم هم به پايان رسيد و روسياهي اش سهم 
كساني شد كه اخلاق را باختند؛ صرف نظر از آنكه فرجي دانا در پايان اين 

ماجرا وزير مي ماند يا نه. 
در روزهاي منتهي به اس��تيضاح، ب��ازار تهمت، ش��ايعه، لابي، خريدن 
محترمانه )!( رأي و امضاي نمايندگان، تهديد و تطميع و فشار بر نمايندگان 
مجلس آنقدري داغ ش��د كه عليرضا زاكاني گفت در طول اين ۱۱ سال 
نمايندگي اش، اين اندازه فشار بر نمايندگان براي تغيير نظر را شاهد نبوده 

است و نمايندگان از اين حجم فشار متحير شده اند!
افشاي غيرقانوني ليست دانشجويان بورسيه سال هاي قبل و نسبت دادن 
تخلف به تمامي آنها تنها يكي از بي اخلاقي هاي ص��ورت گرفته در اين 
زمينه بود. كساني كه چندين سال رئيس جمهور سابق را براي بگم بگم 
گفتن هايش و افشاي اسامي متهماني كه هنوز جرمي برايشان ثابت نشده، 
شماتت مي كردند، حال خود علم بگم بگم و افشاگري بلند كردند و بسياري 
از نخبگان اين ملت را همرديف مجرمان قرار دادند و به دروغ اسامي بستگان 
نمايندگان را كه هيچ گاه دانشجو نبوده اند، در اين ليست قرار دادند! حال 
اينكه چرا دستگاه هاي امنيتي و قضايي با عاملان اين افشاگري برخوردي 

نكردند، بماند. . . .
اقليت خوان��دن نمايندگان اس��تيضاح كننده و نس��بت دادن همه اين 
نمايندگان به اقليت جبهه پايداري مجل��س، بي اخلاقي ديگري بود كه 
البته به نوعي دروغ گفتن رسانه هاي اصلاح طلب به مخاطبانشان هم بود؛ 
از مجموع هفت نماينده اي كه عليه وزير سخن گفتند، تنها دو نفر متعلق به 
جبهه پايداري بودند و مهم تر اينكه آيا مجلس ۱4۵ نماينده جبهه پايداري 

دارد؟ ۱4۵ نفر به اين استيضاح رأي مثبت دادند. 
تهمت به نمايندگان و سياسي كاري خواندن دلس��وزي هاي آنان براي 
فرهنگ و دانش اين س��رزمين بي اخلاقي ديگري بود كه فيلم ايراد اين 
تهمت به نمايندگان توسط وزير علوم موجود است و در صحن علني هم 
نمايش داده شد و او در برابرش پاسخي نداشت. وزير علوم مي گويد اگر 
به نمايندگان مجوز دانش��گاه داده بودم، استيضاح نمي شدم! تهمت به 
نمايندگاني كه هيچ بهره اي از وزارت اين و آن ندارند و اصلًا امثال زاكاني، 

نادران، نوباوه و. . . را چه به استفاده از رانت و...؟!
دادن وعده هاي استاني به نمايندگان براي منصرف كردن آنها از استيضاح 
روش ديگري بود كه حليمه عالي، نماينده زابل به آن اذعان كرد. او صراحتاً 
گفت كه پس از قول مساعد وزير علوم براي رسيدگي به وضعيت دانشگاه 
زابل، امضايش براي استيضاح را پس گرفته است! اگر وزارت علوم امكان 
رسيدگي به وضعيت دانشگاه زابل را داشت، چرا تا پيش از اين اقدام نكرد؟ و 

اگر چنين وظيفه اي دارد، چرا در قبال آن امضاي نماينده را مي خواهد؟!
در شب پاياني استيضاح خبرسازي شد كه وزارت علوم قصد بركناري دو 
معاون جنجالي اش را دارد؛ تصورشان اين بود كه اين خبرسازي مي تواند 
بر رأي نمايندگان تأثير بگذارد. بعدتر در جريان جلسه استيضاح نيز چنين 
وعده اي را از زبان رئيس مجلس بيان كردند. حال آنكه دولتيان، پيش تر 
به ميانجيگري و مهلت يك ماهه همين رئيس مجلس براي نرس��يدن 

اختلافات به استيضاح بي اعتنايي كرده بودند. 
راستي! يك وزارتخانه به اين همه شايعه، دروغ و بي اخلاقي مي ارزيد؟!

شكست هاي تجديدنظرطلبان از يك استيضاح
بعد از هشت روز عمليات گسترده رواني – رسانه اي عليه جريان اصولگرايي 
و مجلس نهم بالاخره جلس��ه استيضاح برگزار ش��د و منتخبان ملت به 

بركناري وزير رأي مثبت دادند. 
اما فارغ از بسياري از حواشي و موضوعات پيرامون موضوع استيضاح وزير 
علوم بايد به بيان نكاتي اساسي پرداخت كه در صورت توجه به آن هم مي توان 
»راهبرد اس��تحاله« تجديدنظرطلبان را ابتر گذاش��ت و هم زمينه رشد و 

پيشرفت علمي در دانشگاه ها را بهتر فراهم كرد. 
۱- همانطور كه بارها تأكيد شده است فتح كرسي هاي مجلس دهم يكي از 
مهم ترين اهداف جريان تجديدنظرطلب است و بر اين اساس بايد تلاش شود 
تا به هر شكل ممكن مجلس نهم » سرعت گير « و » دست اندازي «در مسير 

تحقق اهداف دولت تدبير و اميد نشان داده شود. 
 برهمين اساس پيش بيني مي شود پس از رأي منتخبان ملت به بركناري وزير 
از امروز بخش قابل توجهي از مطالب روزنامه هاي وابسته به طيف دوم خرداد به 
» تخريب وجهه مجلس اصولگرا« و بيان » ضرورت شكل گيري مجلس همسو 
با سياست هاي دولت« و همچنين » الزام عبور از مجلس كنوني « اختصاص 

يافته و قطعاً اين روند تا اسفندماه سال 94 ادامه خواهد داشت. 
به عبارت بهتر رأي به استيضاح را پدرخوانده هاي اصلاحات غنيمتي جنگي 
براي خود به حساب مي آورند آنگونه كه با بهره برداري از اين اقدام مجلس، آن 
را تا ماه ها به عنوان پتكي عليه مجلس استفاده كرده و از افكار عموم بخواهد تا 

در انتخابات مجلس آينده به نامزدهاي نزديك به اصلاحات روي بياورند. 
تلاش براي »سياسي ناميدن استيضاح« و تأكيد بر اينكه علت تامه استيضاح 
» افشاي اسامي بورسيه ها« است در طول يك هفته اخير هم با همين هدف 

در دستور كار قرار گرفته است. 
2- بركناري وزير متبوع جريان دوم خرداد بار ديگر نشان داد كه عمليات چند 
لايه رواني- رسانه اي اين طيف – كه بعضاً با بي اخلاقي هاي گسترده هم همراه 
بود - قدرت اثرگذاري بر روي افكار عموم و وكلاي ملت را ندارد و دركنار اين 
» عدم مقبوليت « و »نداشتن پايگاه اجتماعي« همچنان مي تواند بزرگ ترين 

تهديد براي آينده جبهه دوم خردادي به شمار  آيد. 
نتيجه بخش نبودن تلاش هاي پردامنه و هدفمند جهت »فريب افكار عموم« 
و » تغيير تصميم وكلاي ملت« ضربه سختي بر پيكره جريان تجديدنظرطلب 
به شمار مي رود و مي تواند فضاي »سرخوردگي اجتماعي- سياسي« ماقبل 
از انتخابات 92 را بر اين جريان حاكم نموده و طراوت يك سال اخير گسترش 

يافته در دل اين جريان را منقطع سازد. 
۳- در يادداش��تي كه هفته قبل در همين صفحه به چاپ رسيد عنوان شد 
كه پدرخوانده هاي جبهه اصلاحات نمي خواهند پايگاه مهم و اس��تراتژيك 
»دانشگاه« را كه كارايي مناسبي در پيشبرد راهبرد » استحاله و براندازي نظام«  
دارد، از دست بدهند و در تلاشند تا با فشار به منتخبان خانه ملت، آنها را از دادن 
رأي مثبت به استيضاح منصرف كنند.  مديريت كردن فضاي دانشگاه و استفاده 
كردن از آن جهت فشار به نظام هم در طول سال هاي اخير يكي از مهمترين 
اهداف اصلاح طلبان بوده است. به باور تئوريسين هاي اين جريان در دست 
داشتن قدرت  محيط هايي كه محور اصلي آن غالباً جوانان پرشورهستند – كه 
بارزترين ويژگي  شخصيتي شان احساسي بودن است- مي تواند كانون يا محور 
يك شهرآشوب تمام عيار عليه حاكميت سياسي باشد؛ يكي از مستندات اين 
تفكر »شكل گيري و هدايت فتنه ۱8تير78 توسط دانشجويان دانشگاه هاي 
تهران« و همچنين » نقش آفريني پررنگ دانشجويان در فتنه 88« است كه 
كارنامه دانشجويان را در عمل به دستورات رهبران جريان برانداز موفق نشان 
مي دهد.  بر همين اساس متزلزل شدن اين اهداف با توجه به بركناري وزير 
متبوع اين جريان مي تواند مانع اساسي ديگري جهت راهبرد بر اندازي نظام به 

حساب و شكست ديگري براي جبهه دوم خرداد به شمار آيد. 
4- يكي از مهمترين علت هاي بركناري وزير آنگونه كه موافقان استيضاح در 
روزهاي اخير بارها عنوان كرده اند » بازگرداندن فتنه گران« به دانشگاه - چه 
در سطح رئيس چه در جايگاه استاد يا دانشجو- بوده است؛ موضوعي كه وزير 
هم نتوانست دفاع مناسبي از آن به عمل آورده و تمام مدارك و اسناد هم نشان 

دهنده همين موضوع بود. 
تأكيد روي واژه فتنه و حساسيت نسبت به فعالان فتنه از سوي برگزيدگان 
ملت نش��ان داد كه پروژه هاي مختلفي نظير » تطهي��ر چهره فتنه گران«، 
» تلاش براي بازگرداندن اين افراد به سطوح مديريتي و حاكميتي« و » عبور 
دادن افكار عمومي از شهرآشوب آن سال و سوء تفاهم ناميدن آن « هيچ گاه 
قابليت اثر گذاري روي مردم و وكلاي آنها را نداشته و جامعه همچنان نسبت 
به وقايع آن سال حساسيت دارد.  بنابراين برخلاف خواسته و طراحي هاي 
رهبران تئوريك جبهه اصلاحات و همانگونه كه رهبري هم در سخنراني هاي 
بسياري مطالبه نموده بود فعاليت هاي افرادي كه ظلم بزرگي به نظام و مردم 
روا داشته بودند از ذهن و دل مردم و اصولگراهاي مجلس پاك نخواهد شد و 

اين هوشياري منتخباني را مي رساند كه دغدغه تبعيت از رهبري را دارند. 
۵- رأي ۱4۵ نفري به بركناري وزير نش��ان داد كه تلاش براي » توس��عه 
تخاصم« و » افزايش زد وخوردهاي سياسي « ميان دو فراكسيون اصولگراي 
مجلس نتيجه بخش نبوده و اصولگراهاي دو فراكس��يون در حساس ترين 
مواقع اختلاف نظرهاي روبنايي را كنار گذاشته و براي حفظ مصالح و منافع 

نظام و انقلاب در كنار يكديگرقرار مي گيرند. 
هر چند كه عملكرد قابل توجه نمايندگان مجلس نهم نشان داد كه وكلاي 
اصولگرا برخلاف آنچه در مجلس ششم جامعه شاهد بود بيشتر از آنكه به 
اهداف حزبي و جناحي بينديشند به حفظ  دستاوردها و آرمان هاي نظام و 
انقلاب مي انديشند و اينچنين منتخباني نه تنها كشور را دچار بحران هاي 
روزانه و هفتگي نمي كنند بلكه مطالبات مردم را با اقداماتي – نظير آنچه در 

جلسه استيضاح اتفاق افتاد- به خوبي پي گيري مي كنند. 

جانشينفرماندهناجا:
سپاه امنيت هوايي كشور را تضمين كرده است

جانشينفرماندهناجابابياناينكهورودسپاهبهحوزههواپيمايي
امنيتهواييكشورراتضمينكردهاست،گفت:همكاريوتعامل
س�هضلعتأمينكنندهامنيتپروازيعنيس�پاه،پليسوسازمان

هواپيماييپروازيايمنرابرايمسافرانرقمزدهاست.
به گزارش س��پاه نيوز، سردار سرتيپ حسين اش��تري در همايش ارتقاي 
فرهنگ خدمت رساني در سايه امنيت پايدار كه در ستاد فرماندهي حفاظت 
سپاه برگزار شد، با بيان اينكه امروز جمهوري اسلامي ايران به عنوان كشوري 
امن ش��ناخته مي ش��ود، تصريح كرد: وقتي به جرائم اجتماعي و امنيتي 
كشورهاي پيرامون مي نگريم، مشاهده مي كنيم كه جمهوري اسلامي در 
وضعيتي بسيار مطلوب قرار دارد. وي با بيان اينكه امريكا و رژيم صهيونيستي 
همواره درصدد توطئه عليه كش��ور ما هستند، خاطر نش��ان كرد: به لطف 
خدا و هدايت حضرت ولي عصر)عج( و همچنين رهنمودهاي مقام معظم 
رهبري)مدظله العالي( توطئه هاي آنها را خنثي كرديم.  سردار اشتري با تأكيد 
بر اينكه حوزه هواپيمايي يكي از مقاصد سوء قصد دشمنان انقلاب اسلامي 
است، اظهار داش��ت: مرزهاي ما علاوه بر زميني و دريايي شامل مرزهاي 
هوايي نيز مي شوند و دستگاه هاي دخيل در تأمين امنيت پرواز مرزداران 
اين حوزه هستند. جانشين فرمانده كل ناجا با بيان اينكه از زماني كه سپاه 
به حوزه امنيت پرواز ورود پيدا كرده امنيت هوايي ايران تضمين شده است، 
افزود: سپاه با توجه به اشراف اطلاعاتي فراواني كه دارد، توطئه هاي حوزه 
امنيت پرواز را خنثي كرده اس��ت. وي ادامه داد: براي داشتن يك سازمان 
چابك، انقلابي و متعهد در حوزه تأمين امنيت پرواز بايد علاوه بر تجهيز به 
جديدترين امكانات، آموزش هاي لازم را نيز به نيروهاي انساني بدهيم. سردار 
اشتري تصريح كرد: نيروي انتظامي آمادگي كامل خود را در جهت خدمت 
رساني به مسافران هوايي كشور اعلام مي كند. وي خاطر نشان كرد: در موسم 
حج نيروي انتظامي بسيار موفق عمل كرد و طبق آمار هيچ زائري از فرودگاه 

عربستان به دليل حمل اقلام غيرقانوني به كشور برگردانده نشده است.

2
روحاني: همه به رأي مجلس احترام مي گذاريم

دراجتماعپرشورمردماردبيل:

رئيسجمهوركشورمانباتأكيدبراينمسئله
كهدولتقطع�اًدرمورداس�تيضاحوزيرعلوم،
بهرأيمجلسهرچهكهباش�داحترامخواهد
گذاشت،گفت:امروزهرچهاتحادووحدتسه
قوهبيشترباشددشمنانماناراحتترودوستان

ماخوشحالترخواهندشد.
به گزارش تس��نيم، حجت الاس��لام و المسلمين 
حسن روحاني روز گذشته در اجتماع مردم اردبيل 
ضمن ابراز خرسندي از حضور در استان اردبيل اظهار 
كرد: من از آغاز تبليغاتي انتخابات سه وعده را به مردم 
داده ام؛ نجات اقتصاد، احياي اخلاق و تعامل سازنده با 
جهان. در آغاز صحبت نيز به تحقق سه وعده بزرگي 
كه به ملت قهرمان ايران داده ام، اش��اره مي كنم و 
سپس به اردبيل عزيز و برنامه هايي كه دولت براي 
اين استان مدنظر دارد، مي پردازم. وي افزود: در سال 
گذشته كشور ما با تورم بس��يار شديد و سرسام آور 
بالاي 40 درصد مواجه بود و كار دولت يازدهم نيز 
در ش��رايط ركود عميق اقتصادي آغاز شد. من در 
آغاز دولت، در برنامه اي كه براي مردم در صدا وسيما 
تشريح مي كردم، گفتم ما تا پايان سال 92 تورم را 
به ۳۵ درصد  مي رسانيم درحالي كه تا پايان سال 92 
تورم به ۳4 درصد رسيد و كمتر از معيار شاخصي كه 

اعلام شده بود. 
  تورمتاپايانامسالبهزير20درصدميرسد

روحاني خاطرنشان كرد: در آغاز امسال  اعلام كردم 
كه تا پايان س��ال 9۳ تورم به 2۵ درصد مي رس��د 
درحالي كه امروز در محضر مردم ش��ريف اردبيل 
اعلام مي كنم تورم تا پايان امسال به زير 20 درصد 
مي رسد. رئيس جمهور با بيان اينكه دولت در تمام 
فراز و نشيب ها يك ثبات و آرامش در صحنه اقتصاد 
و در بازار اين كشور به وجود آورده است، گفت: امروز 
مردم به اقتصاد آينده كشورش��ان مي توانند كاملًا 
اميدوار باشند، اگر رشد اقتصادي در سال 9۱ منهاي 
6/8 درصد بود، در پايان سال 92 منهاي ۱/۱ درصد 
رسيد و اين به معناي يك حركت مثبت در صحنه 
اقتصاد است؛ در سال 9۳ رشد اقتصادي ما به حول و 

قوه الهي مثبت خواهد بود. 
  عزمدولتبرايحلمشكلاشتغالجوانان

وي در ادامه س��خنانش با بيان اينكه مردم و به ويژه 
تحصيل كردگان و فارغ التحصيلان دانش��گاهي از 
لحاظ اش��تغال در فشار شديدي هس��تند، تصريح 
كرد: دولت موظف است ش��رايط لازم را براي شغل 
جوانان فراهم كند، امسال قدم هاي اوليه در اين زمينه 
برداشته مي ش��ود؛ همچنين با توجه به طرح هايي 
كه براي اس��تان اردبيل در نظر داريم، خواهيم ديد 
كه حركتي براي توسعه اس��تان و هم براي اشتغال 
مردم به وجود خواهد آمد. حجت الاس��لام روحاني 
افزود: ما در كنار طرح هاي مهم اقتصادي در زمينه 
مسائل اجتماعي و حوزه سلامت قدم هاي مهمي را 
در يك سال گذشته برداشته ايم؛ همه مردم ايران را 
تحت پوشش بيمه سلامت قرار داده ايم، تمام مردم 
در مواجهه با بيمارستان  هاي دولتي شاهد هستند 
كه امروز با س��ال گذش��ته زمين تا آسمان متفاوت 
است. وي تأكيد كرد: هر فردي در بيمارستان بستري 
مي شود فقط 7/۵ درصد مخارج را در شهر و ۵ درصد 
در روس��تاها پرداخت مي كند، در حالي كه در سال 
گذشته ناچار بود بالاي ۳7 درصد از مخارج را پرداخت 

كند؛ اين قدم بدين منظور بود كه مردم بتوانند زندگي 
آرام تر و با آرامشي را پيش رو داشته باشند. 

  سازمانتحريمغيرقانونيفلجشدهاست
رئيس جمهور خاطرنشان كرد: انتظار ما از شرايط 
گذشته كاملاً متفاوت شده است، همچنين اقتصاد 
ما از شرايط گذشته كاملًا متحول شده است، امروز 
گرچه ما هنوز در شرايط تحريم هستيم و در زمينه 
سياست خارجي خواهم گفت چه قدم هاي مهمي 
پيش رو داريم ك��ه بايد برداريم، ام��ا در عين حال 
سازمان تحريم غيرقانوني عليه ملت ايران فلج شده 
است. وي ادامه داد: تا پايان آذرماه امسال 7 ميليارد 
دلار از پول ايران كه تحت تحريم قدرت هاي بزرگ 
بوده است، آزاد كرده و خواهيم كرد. حجت الاسلام 
روحاني با بي��ان اينكه در زمين��ه اتومبيل، فروش 

اتومبيل و قطعات خودرو و همچنين پتروش��يمي 
تحريم ها را برداش��ته ايم، اظهار كرد: امروز شرايط 
در زمينه صادرات و واردات و شرايط بانكي با سال 
گذشته كاملًا متفاوت اس��ت، اما در عين حال بايد 

قدم هاي بيشتري را براي رفع تحريم برداريم. 
رئيس جمه��ور در بخش ديگري از س��خنان خود 
تصريح كرد: امروز شرايط منطقه شرايط بي ثبات و 
ناآرامي است كه ما مي بينيم در عراق مردم ظالمانه 
زير تيغ جلاداني كه به دروغ اعتراف به اسلام مي كنند 
و مزدور صهيونيستند، هستند. امروز شما مي بينيد 
كه ميليون ها مسلمان در سراسر عراق، اعم از كرد، 
سني و شيعه از خانه هايش��ان رانده شده اند، امروز 
مردم سوريه از خانه هايشان آواره هستند. وي تأكيد 
كرد: امروز جلادان مردم مظلوم فلسطين و غزه را 

زير بمب ها و آتش گلوله ها و موشك هاي خود قرار 
داده اند، در اين شرايط حس��اس ما امروز بايد امت 
واحده باشيم، ما همه بايد دست به دست هم دهيم 
و به دنيا بگوييد كه ايران در ثبات است و آرام، امروز 
مردم عراق و سوريه چشم شان به دست كمك شما 
مردم ايران است؛ مردم فلسطين هم چشم كمكشان 

به دست غيور شما مردم عزيز ايران زمين است. 
  دلمميخواستدرجلسهاستيضاحبودم

رئيس جمهور در ادامه سخنانش با اشاره به برگزاري 
جلسه اس��تيضاح وزير علوم گفت: ما خودمان بايد 
اتحاد خودمان را حفظ كنيم، من امروز در شرايطي 
به خدمت شما آمده ام چون قول داده بودم به محضر 
شما مردم بيايم و از نزديك شما را زيارت كنم، سخنان 
و مطالبات شما را بشنوم؛ تا جايي كه دولت در توان 
دارد براي حل مشكلات ش��ما مردم عزيز، شريف و 
غيور اردبيل قدم بردارد، گرچه دلم مي خواست امروز 
در شرايطي كه وزير دانش��مند و مؤدب علوم ما در 
مجلس شوراي اسلامي  به خواست برخي نمايندگان 
براي استيضاح در مجلس حضور يافته است، در كنار 
وي در اين مراسم شركت مي كردم و با زبان صريح از 
اين دانشمند حمايت كنم. وي تأكيد كرد: دولت البته 
به رأي مجلس شوراي اسلامي هرچه كه باشد احترام 
خواهد گذاش��ت، اما به نمايندگان مجلس شوراي 
اس��لامي اعلام مي كنم امروز هرچه وحدت و اتحاد 
ميان سه قوه بيشتر باش��د، در اين دنياي پرآشوب 
دشمنان ما ناراحت و دوستان ما خوشحال خواهند 
شد، من اميدوارم نمايندگان محترم مجلس شوراي 
اسلامي در چارچوب قانون اساسي و آئين نامه مجلس 

شوراي اسلامي به وظايف خود عمل كنند. 
  ملتايرانمتحدعليهمتجاوزين

وي خاطرنش��ان كرد: اگر دولتي بخواهد به حقوق 
ملت ايران تعرض كند و به مس��لمان هاي منطقه 
تعرض كند، مردم مس��لمان ايران قاطعانه در برابر 
متجاوزين ايستادگي خواهند كرد؛ اين ملت متحد 
و يكپارچه ب��ا هدايت هاي مقام معظ��م رهبري به 
رس��الت و وظايف تاريخي خود عمل خواهد كرد. 
حجت الاس��لام روحاني در ادامه سخنانش با بيان 
اينكه امروز با دنيا به ويژه با همسايگان رابطه بسيار 
خوب و نزديكي داريم، گفت: ما از حقوق ملت ايران 
دفاع كرده و دفاع خواهيم كرد، ما ساختمان تحريم 
غلط و غيرقانوني را كه دشمنان ما به پا كرده اند، به 
همت مردم و هدايت رهبر معظم انقلاب و با حمايت 
ملت يكپارچه ايران تخريب خواهيم كرد. وي افزود: 
ما ب��ا ديپلمات هاي برجس��ته و ديپلمات هايي كه 
تجربه كافي در اين كار را دارند در برابر قدرت هاي 
جهان در پاي ميز مذاكره مي نش��ينيم و از حقوق 
ملت دفاع مي كنيم؛ ان ش��اءالله هم حق هسته اي 
خودمان را حفظ خواهيم كرد و هم رفاه را به زندگي 
مردم برخواهيم گرداند.  رئيس جمهور همچنين با 
اشاره به طرح هاي دولت براي استان اردبيل، تأكيد 
كرد: مجموعاً 67 طرح در سال 9۳ و 9 طرح در سال 
94 در اين اس��تان اجرايي خواهد شد كه تصويب 
آن در شوراي اداري استان تدوين مي شود اما چند 
طرح مهم را بنده قصد دارم به عرض شما برسانم؛ 
ان شاءالله دولت يازدهم آنها را دنبال خواهد كرد يا به 
اتمام خواهد رساند يا ان شاءالله در حد توانش پروژه 

را به پيش خواهد برد. 

محمد اسماعيلي

   گزارش 

رئيسقوهقضائيه:
جمع كردن جريان فتنه، كار مهم دستگاه قضايي بود

رئيسقوهقضائيهباتش�كرويژهازعنايترهبرمعظمانقلاببه
دستگاهقضاواعتماديكهمعظملهنسبتبهمسئولانعاليقضايي
ابرازفرمودند،گفت:همانطوركهرهنمودهايمطرحشدهازسوي
مقاممعظمرهبريدرديداراولتيرماهمسئولانقضاييباايشان
رابس�تريبراي»تدوينسياس�تهايقوهقضائيه«قرارداديم،
نكاتمذكوردرحكمانتصابمجددرئيسقوهقضائيهنيزبهدقت

پيگيريواجراييخواهدشد.
به گزارش اداره كل رواب��ط عمومي قوه قضائيه، آي��ت الله صادق آملي 
لاريجاني در نخستين جلسه مسئولان عالي قضايي در دوره جديد فعاليت 
دس��تگاه قضا افزود: بيعت مجدد خود را با مقام معظم رهبري در انجاز 
اهداف نظام جمهوري اسلامي، چه اهدافي كه در قانون اساسي بيان شده 
است و چه منويات رهبر معظم انقلاب در راهبري اين نظام اعلام مي داريم. 
رئيس دستگاه قضا با تأكيد بر اينكه بيانات اول تيرماه مقام معظم رهبري و 
حكم انتصابي كه اخيراً صادر فرموده اند، »مسير روشني« را براي دستگاه 
قضا ترسيم كرده است، تصريح كرد: مطمئناً مسئولان قضايي در دوره 
جديد با نيروي بيشتري در تحقق اهداف ترسيم شده همراهي خواهند 
كرد. آيت الله آملي لاريجاني اظهار كرد: هر چند مسئولان قضايي خود 
به برخي كاستي ها معترفند و مي دانند مردم از دستگاه قضايي انتظار 
بالايي دارند كه همه آنها هنوز برآورده نشده است، اما در عين حال اعلام 
مي كنيم كه اين دستگاه توفيق هاي بسياري هم در سال هاي اخير داشته 
است. رئيس قوه قضائيه با بيان اينكه همانگونه كه پيش از اين هم اعلام 
كرده ام »سخنان خلاف واقع و سياه نمايي« رسانه هاي بيگانه و ضدانقلاب 
نمي تواند زحمات و تلاش هاي كاركنان دستگاه قضايي را تحت الشعاع 
قرار دهد، »جمع كردن جريان فتنه« از كشور را » كار مهم« اين دستگاه 
دانست و گفت: برخي فتنه را جرياني زمان دار مي دانند كه اينك تمام 
شده است. اينكه بساط فتنه برچيده شد حرف درستي است، اما مهم اين 
است كه مشخص شود ما از فتنه چه تحليلي داشته ايم و اصلاً جريان فتنه 

را فتنه مي دانيم يا نه؟ 
  فعالانفتنهنبايددرمناصبمديريتيقرارگيرند

آيت الله آملي لاريجاني با انتقاد از برخي اظهارنظرات راجع به فتنه تأكيد 
كرد كه اگر كسي اصل فتنه را قبول داشته باشد، نبايد » اصحاب فتنه « 
را به كار بگمارد و افزود: اگر كساني از فتنه برگشتند اشكالي وجود ندارد 
چون انسان جايز الخطاست اما قابل پذيرش نيست آن دسته از فعالان 
فتنه كه هنوز هم بر مواضع ش��ان پافش��اري مي كنند در دستگاه هاي 

حكومتي بر مناصب مديريتي قرار بگيرند. 
رئيس دستگاه قضا با انتقاد از ديدگاهي كه آثار فتنه را پايان يافته تلقي 

مي كند، يادآور شد: انقلاب اسلامي نيز پديده اي تاريخي بود اما اهدافش 
تا امروز زنده است و همچنان دنبال مي شود. ممكن است كسي بگويد 
فتنه جرياني تاريخي بود و گذشته است اما آثارش وجود دارد و بايد ديد 
آيا كساني كه اين جريان را ساختند از آن عدول كرده اند يا همچنان همان 
مواضع را تكرار مي كنند؟ اين براي ما معتقدان به انقلاب و مسئولان كشور 
بسيار مهم است. آيت الله آملي لاريجاني»عادي سازي چهره هاي فتنه« در 
برخي رسانه هاي كشور را حركتي برخلاف » امنيت« ارزيابي كرد و گفت: 
كساني كه بعداز اتمام حجت مقام معظم رهبري در نماز جمعه تاريخي 
ايشان در مقابل ولي فقيه ايستادگي كردند، عملكردشان توجيهي ندارد و 

حداقل نبايد به اين افراد مجال تصدي سمت هاي مديريتي داده شود. 
  برخوردبافتنه،علتتخريبدستگاهقضايي

رئيس قوه قضائيه يكي از دلايل تلاش براي تخريب دس��تگاه قضايي 
از س��وي نهادهاي ضدانقلاب و رسانه هاي رس��مي دولت هاي امريكا و 
انگليس را نقش قوه قضائيه در برخورد با فتنه دانست و اظهار كرد: البته 
در برخورد با فتنه نقش اصلي با مردم بود و دستگاه قضايي تنها به وظايف 
قانوني خود عمل كرد.  آيت الله آملي لاريجاني با بيان اينكه قوه قضائيه 
در برخورد با مفاسد اجتماعي و اقتصادي نيز از »كارنامه قابل قبولي« 
برخوردار است، خاطرنشان كرد: فراموش نمي كنيم در جريان رسيدگي 
به پرونده فساد ۳ هزار ميلياردتوماني بسياري تبليغ مي كردند كه دستگاه 
قضايي توان رسيدگي به اين پرونده را ندارد، اما ديديم كه با صلابت و دقت 
به آن رسيدگي شد. رئيس دس��تگاه قضا برخورد اين دستگاه با مفاسد 
اجتماعي را نيز »قاطعانه« توصيف كرد و افزود: البته ريشه كني مفاسد 
صرفاً كار قوه قضائيه نيس��ت، بلكه بايد همه دستگاه ها دست به دست 
هم بدهند و ريشه هاي مفاسد را شناسايي و خشك كنند. آيت الله آملي 
لاريجاني دنبال كردن سياست »پيش��گيري از وقوع جرم« و» برخورد 

جدي با جرائم خش��ن« را از ديگر ويژگي هاي عملكرد دستگاه قضا در 
سال هاي اخير برشمرد كه اقبال عمومي را نيز در پي داشت و تصريح كرد: 
برخورد قوه قضائيه در برابر جرائمي كه با امنيت مردم سر و كار دارد مانند 
سرقت مسلحانه و تجاوز به عنف، قاطعانه و شديد است و در اين زمينه به 

و صداهاي حقوق بشري نيز اعتنايي نداريم.  سر 
  باادعاهايحقوقبشريازموازينعدولنميكنيم

رئيس دستگاه قضا با تأكيد بر اينكه قوه قضائيه با ادعاهاي حقوق بشري 
از موازين شرعي و قانوني عدول نمي كند، افزود: كسي كه بر روي مردم 
اسلحه بكشد محارب است و مطابق با اين عنوان با او برخورد مي شود. 
همچنين برخي از مفاسد اقتصادي نيز از مصاديق افساد في الارض است. 
رئيس قوه قضائيه در پايان اين بخش از سخنانش اعلام كرد كه در دوره 
جديد تحولاتي در ساختار و تشكيلات دستگاه قضا و همچنين تغييراتي 
در سطوح مديريتي قوه قضائيه ايجاد خواهد شد. آيت الله آملي لاريجاني 
با توجه به در پيش بودن هفته دولت، اين مناسبت را به رئيس جمهوري 
و هيئت دولت تبريك گفت، همچنين از پيام تبريك رئيس جمهوري به 

مناسبت ابقاي رئيس قوه قضائيه تشكر كرد. 
رئيس دستگاه قضا در بخش ديگري از سخنان خود، با بيان اينكه معارف 
ائمه اطهار )ع( برخاسته از »مواجهه با باطن هستي « است، افزود: يكي 
از خطاهاي فاحش در زمان ما اين است كه برخي از مدعيان روشنفكري 
ادعا كرده اند معارف قرآني و ديني ائمه )ع( محدود به معارف بشري است 
و در چارچوب معارف بشري فهم مي ش��ود آن هم به نحوي كه سرتاپا 
مصرف كننده معارف بشري باشد. اين مغالطه از آنجا برخاسته است كه 
توجه نكردند معارف ائمه )ع( برخاسته از يك منبع مستقل باطني و شهود 
حقايق توسط ولي خدا است و اين چيزي نيست كه با گفت وگو و بحث و 
نقد به دست آيد.  آيت الله آملي لاريجاني از مغالطه اي ديگر در اين باب نام 
برد و اظهار كرد: اگر كساني فكر مي كنند مي توان به جاي معارف ائمه )ع( 
فلسفه را گذاشت، آنها نيز اشتباه مي كنند. ما معتقديم بحث هاي فلسفي 
مي تواند موجب دسترسي به حقايق شود. اما بايد بدانيم مسير تفكر، انتقال 
از مفهوم به مفهوم و استدلال كردن يك مسير است و مواجهه حضوري 
با عالم حقايق، كشف عيني حقايق و انتقال آن از طريق الفاظ و اعمال و 
رفتار يك طريق ديگر است. رئيس قوه قضائيه محروميت خودخواسته 
بعضي از مدعيان روشنفكري از انوار ناشي از منبع فيض حق را محروميتي 
عجيب خواند و تأكيد كرد: حوزه هاي علميه بايد همان طور كه در بحث 
فروعات فقهي كار مي كنند و اجتهاد مستمر دارند، در امور اصولي هم از 
اخلاق گرفته تا مباني اعتقادي، بايد با نگاه اجتهادي معارف حقه را مورد 

بررسي اجتهادي قرار دهند. 

      قضايي

كبري آسوپار

رئيسجمهورباتأكيدبرمحبوبيتدكتررضافرجيدانادرمياندانشگاهيانكشور،ازهمگانبه
ويژهدانشجويان،اساتيدوصاحبنظرانخواستبهرأيمجلساحترامبگذارند.

حجت الاسلام والمسلمين دكتر حسن روحاني عصر ديروز در جمع علما، فضلا و طلاب استان اردبيل 
گفت: مي دانم وزير علوم، در ميان بسياري از دانشجويان و اساتيد دانشگاه محبوب بود. نامه ها و تومارهاي 
فراواني در مقاطع مختلف به خصوص در مقطع استيضاح براي من ارسال شد، اكنون از همه دانشجويان، 
اساتيد، فرهيختگان و صاحب نظران مي خواهم كه به رأي مجلس احترام بگذارند. رئيس جمهوري با 
اشاره به اينكه اصل استيضاح يك وزير طبق قانون اساسي از حقوق نمايندگان مجلس است، خاطرنشان 
كرد: نظر و رأي اكثريت مجلس براي ما محترم است، تعامل دولت، مجلس و اين دو قوه با قوه قضائيه برايم 

مهم است و نبايد اينگونه امور نظير استيضاح وسيله اي براي فاصله بين قوا شود.

نماي نزديك

دانشگاه به رأي مجلس احترام بگذارد


